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Dr. Szili Katalin asszonynak
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

Írásbeli kérdés

„Mit kíván tenni a Miniszter Úr a pápai Esterházy Kastély felújítása érdekében? címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánunk benyújtani Hiller István miniszter úrhoz. A
kérdésünkre válaszát írásban kérjük .

Tisztelt Miniszter úr!

„Mikor folytatódik tovább a pápai Esterházy kastély felújítása? címmel 2003 . december
1-jén írásbeli kérdést nyújtottunk be Önhöz . Kérdésünkre 2003 . december 13-án kaptunk
választ. Az azóta eltelt közel egy esztendőben sajnálatos módon a műemléképület
felújítása érdekében semmilyen gyakorlati lépés nem történt, ezért ismételten az Ön
segítségét kérjük a rekonstrukció folytatása érdekében .

A felújítás jelenlegi állapota a következőket mutatja :

A Várkastélyban működő Gróf Esterházy Kastély és Tájmúzeum hét kiállítóhelyéből
háromban megtörtént a mennyezeti gipszstukkók felrakása . Ezek jelenleg festetlen
állapotban vannak . Tekintettel arra, hogy a már elkészült helyiségek nyílászárói nem
biztosítanak kellő védelmet az időjárás viszontagságaitól, téli időszakban a már felújított
termekbe a szél havat fúj be . Elengedhetetlen az ablakok megfelelő szigetelésének
elvégzése .
Nem történt meg a kiállítótermeknél az épületgépészeti felújítás .
Ebből következően a helyiségek fűtése nem megoldott, így az év közbeni jelentős
hőmérsékletingadozás a már felújított termek állagát nagymértékben veszélyezteti .
A padlástérben kerültek kialakításra a múzeum polcokkal felszerelt tárolóhelyiségei . A
Várkastély földszintjén működő előadótermekben jelenleg széntüzelésű kályhákkal
fűtenek. A felszálló égéstermék az emeleti raktárhelyiségeket betölti, ezért azok a
jelenlegi állapotban a múzeum számára raktározási célból nem használhatók.
A Várkastély villanyhálózata a múlt század harmincas éveiben került kiépítésre . Ebből
adódóan a villanyhálózat jelenlegi állapotában tűzveszélyes lehet .
Fentieken túl elengedhetetlen a Várkastély vízhálózatának felújítása is .



További problémát jelent a Várkastély biztonsági rendszerének az elavult elektromos
hálózaton történő működtetése . Tekintettel arra, hogy a kastélyban jelenleg két intézmény
is működik (Jókai Mór Városi Könyvtár, valamint a múzeum), az ott tárolt értékek
védelme, biztonságos megőrzése kiemelt figyelmet érdemel .
Az épületegyüttes egészére a tulajdonossal, a helyi és a Veszprém Megyei
Önkormányzattal egyeztetett kiviteli és hasznosítási tervek állnak rendelkezésre . Célszerű
egy-egy munkafázis teljes elvégzésének összegét ütemezve biztosítani, figyelemmel a
költségvetés állapotára is . Így lehet a közbeszerzési eljárást megfelelően lebonyolítani .

Tisztelettel kérdezzük a Miniszter Urat :

Szükségesnek tartja-e a fentiek alapján a már felújított épületrész állagmegóvása
érdekében az azonnali intézkedés megtételét?
Megvalósíthatónak látja-e a Várkastély felújításának konkrét ütem szerinti
megvalósítását, a gépészeti rendszerek mielőbbi teljes felújítását?
Reálisnak tartja-e, hogy az évtized végére befejeződik a becses műemlék teljes és
végleges felújítása?

P á p a, 2004. szeptember 9 .

Dr. Kovács Zoltán
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Tisztelettel :

Dr. Kontrát Károly
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